

大葉大學 函

機關地址：51591彰化縣大村鄉學府路168號

承辦人：盧怡君

電話：(04)8511888#1453

傳真：(04)8511666

電子信箱：chun@mail.dyu.edu.tw

受文者：國立勤益科技大學

發文日期：中華民國115年05月18日

發文字號：大葉校發字第1150000500號

速別：普通件

密等及解密條件或保密期限：

附件：競賽辦法及附件、競賽辦法及附件(英文版)、競賽海報(附件1 f85f8417e9cd38eb399107f57ab2f5b1_1150000500_1.odt、附件2 f85f8417e9cd38eb399107f57ab2f5b1_1150000500_2.pdf、附件3 f85f8417e9cd38eb399107f57ab2f5b1_1150000500_3.jpg)

主旨：檢送本校於115年12月4日舉辦高教深耕計畫成果發表會-「115年全國SDGs創新創意創業競賽」之競賽辦法與海報，敬請協助公告周知，並鼓勵同學踴躍組隊參賽，請查照。

說明：

一、本校為實踐聯合國SDGs永續發展目標及培育具備永續視野的人才，規劃於115年高教深耕計畫成果發表會中辦理永續相關活動，包含成果發表、競賽及體驗活動，竭誠邀請全國大專校院師生參加與交流學習。

二、全國SDGs創新創意創業競賽，說明如下：

(一)由參賽團隊自行設定主題，需與17項SDGs目標至少一項做連結，結合專業知識、社會關懷與AI應用，發揮創意與實作設計能力，提出具體可行且具市場商機的商品或服務企劃。

(二)競賽資格：

1、全國大專校院具學籍之在學學生均可報名，每隊2至5位成員，鼓勵跨系、跨院或跨校組隊，並須邀請1至2位老師指導。



2、其餘資格限制，詳如競賽辦法。

(三)競賽分初賽與決賽：

1、初賽採書面審查，決賽採口頭簡報。決賽訂於115年12月4日（星期五）下午於大葉大學舉行，未到者視同放棄資格。

2、預計於115年10月23日前公告決賽入選名單。

(四)競賽獎勵：

1、取前三名及優選若干名，頒發獎金及獎狀。

2、第一名新臺幣30,000元、第二名15,000元、第三名10,000元、優選3,000元；獎項名額得視報名情形及作品品質調整。

(五)報名方式：

1、初賽報名及作品皆採線上收件，請於115年9月1日（星期二）前完成報名，並於115年9月23日（星期三）前上傳報名資料、個資同意書及初賽簡報電子檔，收件網址：<https://sdgsrace.dyu.edu.tw/>。

2、入圍決賽團隊須於115年11月25日（星期三）17時前上傳決賽簡報檔。

(六)本校預計辦理競賽培訓工作坊，相關資訊將公告於本校首頁或校務發展處網站。

三、聯絡人：校發處盧怡君小姐，電話：04-8511888分機1636，E-mail：chun@mail.dyu.edu.tw

正本：公私立大專校院

副本： 115/05/18
11:35:17

大葉大學 115 年全國 SDGs 創新創意創業競賽辦法

1、活動主旨

為培育具備永續視野的人才，全力實踐聯合國永續發展目標 (Sustainable Development Goals, SDGs)，特舉辦「115 年全國 SDGs 創新創意創業競賽」（以下簡稱本競賽），本競賽鼓勵學生發揮創意，並運用所學之專業結合社會關懷議題，並利用 AI 發揮實作與設計能力，進而培養學生解決問題及進入市場的能力。

2、主辦單位

大葉大學 校務發展處、研究發展處、永續發展辦公室。

3、參賽資格及人數

- (1) 全國具學籍之大專院校學生均可報名參賽。每隊須由 2 至 5 位學生組成，鼓勵跨系、跨院或跨校學生組隊參加，其中應指派 1 人為隊長兼聯絡人，以利主辦單位聯繫。
- (2) 每一團隊應有隊名及指導老師；指導老師至多 2 位， 同一名指導老師不限指導隊數。
- (3) 曾參加全國性或跨校性競賽，並於報名截止日前獲得前三名之作品，不得再次參加本競賽。僅參加學生所屬學校之校內競賽並得獎者，或參加其他跨校競賽但於本競賽報名截止日仍未公布獲獎名次者，不在此限。

4、競賽方式

參賽團隊可依自行設定之主題，並與 17 項 SDGs 目標至少一項連結，進行創新應用

發想，並據以提出具體可行的創意構想企劃，開發具有市場商機需求的商品或服務

流程。



(1) 書面初選：

1. 初審為書面審查，評分標準：

❶ 作品獨創性（50%）❷ 可行性評估（30%）❸ 市場需求及競爭分析(20%)。

2. 初賽作品採線上收件，參賽團隊應於報名截止期限內，依據指定內容上傳報名資料

(附件 1、2)及初賽簡報電子檔(Power Point 簡報檔，至多 30 頁以內，內容可參考附件

3)，檔案命名方式：隊名-作品名稱.pptx (例如:我們這一隊-創新特色環保杯.pptx)。

3. 封面及內容不得出現參賽同學之學校、系所名稱及指導老師姓名。

(2) 決賽說明：

1. 經由第一階段初賽作品中挑選出優秀隊伍進入全國總決賽。入圍總決賽資格的參賽

隊伍，需於總決賽當天進行口頭簡報（使用投影片或其他形式，簡報時間為 10 分鐘

報告與 5 分鐘統問統答（由評審委員一次提問全部問題，再由參賽隊伍一併回答）。

2. 決賽簡報檔檔案名稱命名方式：決賽序號-組別-隊名-作品名稱.pptx。



3. 決賽評分項目為企劃之「簡報內容（完整性、創新性、與主題的切合度）」佔 50%、「企業營運可行性」佔 30%、「簡報表現（簡報技巧、台風、團隊表現、表達方式、控時、評審問題答覆）」佔 20%，總分為 100 分。
4. 最後依成績高低排列名次，取前三名及優選若干名，當日公告決賽總成績及頒獎。

因顧及比賽報名組數之變異，以上獎項名額，主辦單位保留最後調整之決定權。

5、 競賽培訓工作坊

為協助參賽團隊瞭解競賽內容及提升企劃品質，主辦單位將辦理競賽工作坊，說明 SDGs 議題發想、邀請業師指導企劃撰寫重點及簡報技巧等相關內容。



- (1) 辦理規劃：預計辦理 2 場次，採實體或線上方式進行，相關資訊將公告於本校首頁或校發處網站。（<https://oudqa.dyu.edu.tw/> 之最新消息）
- (2) 辦理時間：第一場預計於 115 年 6 月 18 日至 6 月 30 日間擇期辦理；第二場預計於 115 年 10 月 27 日至 11 月 6 日間擇期辦理。
- (3) 參加對象：
 1. 第一場次：開放已報名或有意參與本競賽之學生自由報名參加，並將優先邀請專題競賽前幾名之組別參與。
 2. 第二場次：以入圍決賽之組別為主要參加對象，並鼓勵相關團隊參加培訓。
- (4) 報名方式：請至指定報名系統填寫報名資料（報名網址另行公告於本校首頁或校發處網站。<https://oudqa.dyu.edu.tw/> 之最新消息）。



6、 收件方式

- (1) 詳細內容及報名表可至大葉大學學校首頁或校發處網站下載：

<https://oudqa.dyu.edu.tw/> 之最新消息

- (2) 初賽報名及收件內容：

1. 報名截止日：即日起至 115 年 9 月 1 日(星期二) 23:59 止
2. 收件截止：115 年 9 月 23 日(星期三) 23:59 止。
3. 收件網址：<https://sdgsrace.dyu.edu.tw/>
4. 繳交資料：初賽作品採線上收件，參賽團隊應於收件截止期限內，依據指定內容上傳報名資料、個資同意書及初賽簡報電子檔至收件網址。
5. 逾報名期限、文件不齊全、或有其他資格不符情形者，將不予審核。
6. 成績公告：決賽入選名單預計於 115 年 10 月 23 日前公布於學校首頁。



決賽收件內容：

1. 收件截止：115 年 11 月 25 日(星期三) 17:00 止。
 2. 繳交資料：請於 11 月 25 日 17:00 前將決賽簡報檔上傳至競賽決賽區 <https://sdgsrace.dyu.edu.tw/>，逾期視同棄權，決賽簡報檔案封面及內容均不得出現參賽同學之學校、系所名稱及指導老師姓名，若經發現違反規定，大會將裁定該隊伍喪失比賽資格。(當天不接受任何形式資訊更新)。
- 

3. 決賽資訊：115 年 12 月 4 日(星期五) 13:00-16:30 於大葉大學行政大樓(M205)舉辦，

請最遲於活動開始前 10 分鐘報到。

7、 獎勵方式

取前三名及優選若干名，頒發獎金及參賽同學每人獎狀乙只。

第一名：獎金 30,000 元；第二名：獎金 15,000 元；第三名：獎金 10,000 元；

優選：獎金 3,000 元



8、 活動附則

1. 本競賽如無適當作品參賽，經評審決議，得以從缺。
2. 本競賽作品除應符合比賽主題規定，並不得有妨礙善良風俗之作品，違者取消參賽資格。
3. 參賽作品須為參賽者之原創作品，且未曾發表、未曾於公開比賽中獲獎，亦不得有侵害他人著作權或相關權利之情事；如有涉及著作權疑慮或糾紛者，應避免參賽。
4. 若經檢舉或查證屬實有抄襲、侵權、重複參賽得獎或違反善良風俗者，主辦單位有權取消其參賽或得獎資格，並追回獎狀、獎金及相關競賽所得，且名次不予遞補；如已領取獎項者，亦同。凡涉及著作權糾紛或其他法律責任，概由參賽者自行負責。
5. 凡參加本競賽者，視同同意本活動辦法之規定。
6. 主辦單位得依照實際競賽活動狀況，保有優先變更本辦法之權利。
7. 競賽經費由大葉大學高教深耕計畫支應。



9、 活動聯絡人

聯絡人：盧怡君小姐（分機 1636）。

承辦單位：大葉大學校務發展處（A502）。



蒐集個人資料告知事項暨個人資料提供同意書

本同意書說明大葉大學(以下簡稱本校)將如何處理所蒐集到您的個人資料。當您勾選「我同意」本同意書時，表示您已閱讀、瞭解並同意接受本同意書之所有內容。若您未滿二十歲，應於您的法定代理人閱讀、瞭解並同意本同意書之所有內容，但若您已接受本服務，視為您已取得法定代理人之同意。

1、 蒐集個人資料告知事項

(1)、 公司名稱：大葉大學（以下簡稱本校）。

(2)、 蒐集之目的：

本校基於下列之特定目的，蒐集、處理及利用您的個人資料。

競賽活動辦理、報名資料留存以及高教深耕計畫成果彙整、分析。

109教育或訓練行政、110產學合作、158學生（員）（含畢、結業生）資料管理。

(3)、 個人資料範圍及類別

例如：C001識別個人者(姓名、行動電話、電子郵遞地址)、C051學校紀錄(院系級、學號)

(4)、 個人資料利用之期間、地區、對象及方式

1. 利用期間：業務存續期間。

2. 利用地區：本校業務活動區域。

3. 利用對象：本校。

4. 利用方式：報名資料審核、競賽聯絡、活動成果分析使用。

(5)、 當事人依個資法第三條規定得行使之權利及方式

您可就您的個人資料，隨時以書面向本校行使(1)查詢或請求閱覽、(2)請求製給複製本、(3)請求補充或更正、(4)請求停止蒐集、處理及利用、(5)請求刪除等各項權利。若您欲執行上述權利時，請參考本校【隱私權政策聲明】個人資料保護聯絡窗口聯絡方式與本校連繫。

(6)、 當事人得自由選擇提供個人資料時，不提供將對其權益之影響：

若您未提供正確之個人資料，本校將無法為您提供蒐集目的及特定目的範圍內之相關業務。

2、 個人資料之保護

(1)、 本校將採取適當之安全維護措施，以防止個人資料被竊取、竄改、毀損、滅失或洩漏；另本校因業務需要而委託其他機關處理您的個人資料時，將依個資法施行細則第8條之規定，善盡個資監督與保護之責。

(2)、 本校如違反個資法規定或因天災、事變或其他不可抗力所致者，致您的個人資料被竊取、洩漏、竄改或遭其他侵害者，本校將於查明後以電話、信函、電子郵件或網站公告等方法，擇適當方式通知您。

3、 個人資料之同意提供

(1)、 本人已充分瞭解貴校上述告知事項。

(2)、 本人同意貴校蒐集、處理及利用本人之個人資料。

我已閱讀並接受上述同意書內容 立同意書人：_____ (請親簽)
中華民國 年 月 日



大葉大學 115 年

全國 SDGs 創新創意創業競賽報名表

作品名稱					
對應SDGs (至少 1 項)	☐ SDG 1-終結貧窮 ☐ SDG 2-消除飢餓 ☐ SDG 3-健康與福祉 ☐ SDG 4-優質教育 ☐ SDG 5-性別平權 ☐ SDG 6-淨水及衛生 ☐ SDG 7-可負擔的潔淨能源 ☐ SDG 8-合適的工作及經濟成長 ☐ SDG 9-工業化、創新及基礎建設 ☐ SDG 10-減少不平等 ☐ SDG 11-永續城鄉 ☐ SDG 12-責任消費及生產 ☐ SDG 13-氣候行動 ☐ SDG 14-保育海洋生態 ☐ SDG 15-保育陸域生態 ☐ SDG 16-和平、正義及健全制度 ☐ SDG 17-多元夥伴關係				
團隊名稱					
指導老師	(1) 姓名	職稱	服務單位		
指導老師	(2) 姓名	職稱	服務單位		
聯絡人 (隊長)	電話		E-mail		
參賽成員	姓名	學校／系級	學號	聯絡電話	
隊長					
成員 1					
成員 2					
成員 3					
成員 4					

簡報資料注意事項

1、建議簡報包含以下內容，並依實際需要自行增減項目：

- (1) 封面：作品名稱、隊名
- (2) 目錄
- (3) 內容架構：
 - (1) 創新商品(服務)背景與發想
 - (2) 產品與服務構想(可行性分析、實踐方法、規劃步驟、實際成品圖等)
 - (3) 產品與服務的創新性(與現有空間或產品或服務的差異性)
 - (4) 待解決問題(可能遭遇的困難、解決的途徑)
 - (5) 市場與競爭分析
 - (6) 行銷策略
 - (7) 營運規劃與風險評估（含創新價值、市場潛力、財務規劃、風險評估與因應方式）

2、封面及內文皆不得出現參賽同學之學校、系所名稱及指導老師姓名。

Da-Yeh University 2026 National SDGs Innovation, Creativity, and Entrepreneurship Competition Guidelines

I. The purpose of the competition

To cultivate talents with a sustainable vision and fully implement the United Nations Sustainable Development Goals (SDGs), the "2026 National SDGs Innovation and Creativity and Entrepreneurship Competition" (hereinafter referred to as "the competition") is organized. This



competition encourages students to demonstrate creativity, apply their academic and professional knowledge in connection with issues of social concern, and make use of AI to strengthen practical implementation and design capabilities, thereby cultivating their ability to solve problems and bring their ideas to market.

II. Organizers

Da-Yeh University, Office of Institutional Development, Office of Research and Development and Office of Sustainable Development.

III. Eligibility and Team Composition

- A. All college and university students with valid student status nationwide are eligible to register. Each team must consist of 2 to 5 students. Cross-departmental, cross-college, and cross-university teams are encouraged. One member should be designated as the team leader and contact person for communication with the organizers.
- B. Each team must have a team name and a faculty advisor. Each advisor may guide up to two teams, and there is no limit on the number of teams a single advisor can mentor.
- C. Works that have previously won the top three places in national or inter-university competitions before the registration deadline are not eligible to participate in this competition. However, works that have only participated in internal school competitions or inter-university competitions without a finalized ranking by the registration deadline are exempt from this rule.

IV. Competition Format

Participating teams may choose their own themes, which must be linked to at least one of the 17 Sustainable Development Goals (SDGs). Based on these themes, teams are expected to brainstorm innovative application concepts and propose concrete and feasible creative project proposals to develop products or service processes that meet market demands and business opportunities



- a. The preliminary round involves document-based evaluation, with the following scoring criteria:
 - ◆ Originality (50%)
 - ◆ Feasibility (30%)
 - ◆ Market demand and competitive analysis (20%)
- b. Preliminary round submissions are accepted online. Teams must submit the required registration documents (Appendices 1 and 2) and a PowerPoint presentation file (maximum 30 slides, content reference in Appendix 3). File naming format: TeamName-ProjectTitle.pptx (e.g., OurTeam-InnovativeEcoCup.pptx).
- c. The cover and content must not include the university name, department, or faculty advisor names.

B. Final Round:

- a. Outstanding teams selected from the preliminary round will enter the national finals. Finalists must deliver an oral presentation on the competition day (10-minute presentation, followed by a 5-minute Q&A session where judges will ask all questions at once).
- b. Final presentation file naming format: FinalRoundNumber-Category-TeamName-ProjectTitle.pptx.
- c. Final scoring criteria:
 - ◆ Presentation Content (completeness, innovation, relevance to SDGs) - 50%
 - ◆ Business Operational Feasibility - 30%
 - ◆ Presentation Performance (presentation skills, delivery, teamwork, expression, timing, and response to judges) - 20%
- d. Awards will be given based on total scores, selecting the top three winners and several honorable mentions selected. The results and award announcements will be made on the competition day. The organizer reserves the right to adjust the number of awardees based on the number of participating teams.

V. Competition Training Workshops

To help participating teams understand the competition content and improve the quality of their projects, the organizers will hold competition workshops to explain the SDGs topic ideas, invite industry experts to guide the key points of project writing and presentation skills, and provide other related content.

- A. Implementation Plan: Two workshops are planned, one online and one in person. Related

information will be published on the university homepage or the University Development Office website (Latest News: <https://oudqa.dyu.edu.tw/>).

B. Schedule:

- ◆ First Workshop: Expected to be held from June 18th to June 30th, 2026.
- ◆ Second Workshop: Expected to be held from October 27th to November 6th, 2026.

C. Target Participants:

- ◆ First Workshop: Open to all registered or interested students. Priority will be given to the top-ranked groups in the thematic competitions.
- ◆ Second Workshop: Primarily for finalists. Teams in these groups are encouraged to attend the training.

D. Registration Method: Please register through the designated online system. The application link will be available on the university homepage or the University Development Office website (<https://oudqa.dyu.edu.tw/>).

VI. Submission Methods

A. Detailed information and registration forms can be downloaded from the Da-Yeh University homepage or the Office of University Development website (Latest News): <https://oudqa.dyu.edu.tw/>.

B. **Preliminary Round Registration and Submission:**

- a. Registration Deadline: From now until September 1, 2026 (Tuesday), 23:59.
- b. Submission Deadline: September 23, 2026 (Wednesday), 23:59.
- c. Submission Link: <https://sdgsrace.dyu.edu.tw/>
- d. Required Documents: Participating round entries are accepted online. Participating teams must upload the registration forms, personal data consent form, and preliminary round PowerPoint presentation files to the submission link before the deadline.
- e. Submissions with incomplete documents, late submissions, or non-compliance with the eligibility criteria will not be reviewed.
- f. Result Announcement: The list of finalists is expected to be announced on the university homepage by October 23, 2026.

C. Final Round Submission:

- a. Submission Deadline: November 25, 2026 (Wednesday), 17:00.
- b. Required Documents: Please upload the final presentation file to the final round area (<https://sdgsrace.dyu.edu.tw/>) by 17:00 on November 25. Late submissions will be considered a forfeiture. The cover and content of the final presentation must not include the names of the participant's university, department, or faculty advisor. Violations will result in disqualification. (No information updates in any form will be accepted on the day of the event.)
- c. Final Competition Information: December 4, 2026 (Friday), 13:00-16:30 at Da-Yeh University, Administration Building (M205). Please check in at least 10 minutes before the event's start time.

VII. Awards

Top three winners and several merit awards will receive cash prizes and certificates.

- A. First Place: NT\$30,000
- B. Second Place: NT\$15,000
- C. Third Place: NT\$10,000
- D. Merit Award: NT\$3,000

VIII. Additional Rules



- A. If no suitable works meet the standard, the awards may remain vacant at the judges' discretion.
- B. Entries must adhere to the competition theme and must not contain content that violates public decency; violators will be disqualified.
- C. Submitted works must be original creations by the participants, which have not been previously published or awarded in any public competitions, and must not infringe upon the copyrights or other rights of others. Participants should avoid entering the competition if there are any doubts or disputes regarding copyright.
- D. If plagiarism, infringement, repeated awards, or violations of public decency are reported and verified, the organizers reserve the right to disqualify the participants or winners and reclaim certificates, prize money, and related competition proceeds. No substitutions will be made for the rankings; this applies to those who have already received awards as well. Participants shall bear full legal responsibility for any copyright disputes or other legal liabilities.
- E. Participation in this competition implies agreement to all competition rules.



F. The organizers reserve the right to amend the competition rules as necessary.

G. Competition expenses are funded by the Da-Yeh University Higher Education Sprout Project.

IX. Contact

Contact person: Ms. Lu (Ext. 1636)

Office: Office of Institutional Development, Da-Yeh University, Administration Building, 5th Floor (A502)



Notice of Personal Data Collection and Consent Form for Providing Personal Data

This consent form explains how Da-Yeh University (hereinafter referred to as "the University") will handle your collected personal data. By selecting "I Agree" in this consent form, you acknowledge that you have read, understood, and agreed to all its contents. If you are under the age of twenty, your legal guardian must read, understand, and agree to this consent form on your behalf. However, if you have already used this service, it is deemed that you have obtained your legal guardian's consent.

1. Notification of Personal Data Collection

(1) Company Name:

Da-Yeh University (hereinafter referred to as "the University").

(2) Purpose of Collection:

The University collects, processes, and uses your personal data for the following specific purposes:

Competition organization, registration data retention, and compilation and analysis of the Higher Education Sprout Project results.

Administration of education or training (Code 109), industry-academia collaboration (Code 110), and student (including graduates) data management (Code 158).

(3) Scope and Categories of Personal Data:

For example:

- C001 - Personal identifiers (Name, mobile phone number, email address)
- C051 - School records (Department, student ID number)

(4) Period, Region, Recipients, and Methods of Data Usage:



- ◆ **Usage Period:** Duration of business operations.
- ◆ **Usage Region:** Within the University's operational scope.
- ◆ **Recipients:** The University.
- ◆ **Usage Methods:** Registration review, competition communication, and event result analysis.

(5) Rights and Methods Under Article 3 of the Personal Data Protection Act:

You may, at any time, exercise the following rights concerning your personal data by submitting a written request to the University:

- ◆ Request to inquire or review your personal data.
- ◆ Request a copy of your personal data.

- ◆ Request corrections or updates.
- ◆ Request to cease the collection, processing, or use of your personal data.
- ◆ Request the deletion of your personal data.

For further information, please refer to the University's **Privacy Policy Statement** and contact the designated Personal Data Protection Office.

(6) Impact of Not Providing Personal Data:

If you do not provide accurate personal data, the University may be unable to offer the relevant services specified in the scope of collection and intended purposes.



2. Protection of Personal Data

(1) Security Measures:

The University will implement appropriate security measures to prevent unauthorized access, alteration, damage, loss, or leakage of personal data. Additionally, if the University entrusts another entity to process your personal data due to business needs, it will comply with Article 8 of the Personal Data Protection Act to ensure data supervision and protection.



(2) Notification in Case of Data Breach:

If a violation of the Personal Data Protection Act occurs, or if personal data is stolen, leaked, altered, or otherwise compromised due to natural disasters, incidents, or other force majeure events, the University will notify you through an appropriate method such as telephone, written notice, email, or website announcement after verification.

3. Consent for Personal Data Processing

(1) Acknowledgment:

I have fully understood the above notification provided by the University.

(2) Consent:

I hereby consent to the collection, processing, and use of my personal data by the University.

I have read and accept the terms of this consent form.

Signature of the Consent Provider: _____(Please sign)

Date: _____

Da-Yeh University 2026

National SDGs Innovation, Creativity, and Entrepreneurship

Competition Registration Form

Project Title					
Corresponding SDGs (At least one):		☐ SDG 1-No Poverty ☐ SDG 2-Zero Hunger ☐ SDG 3-Good Health and Well-Being ☐ SDG 4-Quality Education ☐ SDG 5-Gender Equality ☐ SDG 6-Clean Water and Sanitation ☐ SDG 7-Affordable and Clean Energy ☐ SDG 8-Decent Work and Economic Growth ☐ SDG 9-Industry, Innovation and Infrastructure ☐ SDG 10-Reduced Inequalities ☐ SDG 11-Sustainable Cities and Communities ☐ SDG 12-Responsible Consumption and Production ☐ SDG 13-Climate Action ☐ SDG 14-Life Below Water ☐ SDG 15-Life on Land ☐ SDG 16-Peace, Justice and Strong Institutions ☐ SDG 17-Partnerships for the Goals			
Team Name					
Advising Professor	(1)Name		Title		Affiliated Institution
	(2)Name		Title		Affiliated Institution
Contact Person (Team Leader)				Phone number	
				E-mail	
Participants	Name	School/Department & Year		Student ID	Contact Number
Team Leader					
Member 1					
Member 2					
Member 3					
Member 4					

Presentation Guidelines

I. Recommended Presentation Content (Adjust as Needed):

A. **Cover Page:** Project Title, Team Name

B. **Table of Contents**

C. **Content Structure:**

- a Background and Concept of the Innovative Product/Service
- b Product and Service Concept (Feasibility Analysis, Implementation Methods, Planning Steps, Actual Product Images, etc.)
- c Innovation of the Product and Service (Differences from Existing Spaces, Products, or Services)
- d Issues to be Addressed (Potential Challenges and Solutions)
- e Market and Competitive Analysis
- f Marketing Strategy
- g Business Operations Planning and Risk Assessment (including innovation value, market potential, financial planning, risk evaluation, and response strategies)



II. Restrictions:

- The cover page and content must not include the name of the participant's university, department, or advising professor.

2026 全國 SDGs

新・創意・創業 競賽

AI協助創新及創意落地市場



初賽 時程

報名截止

9.01 (二)

收件截止

9.23 (三)

入選公告

10.23 (五)

決賽 時程

收件截止

11.25 (三)

決賽日期 (於大葉大學)

12.04 (五)

培訓工作坊

(將於期間內擇期辦理)

第一期

6.18-6.30

第二期

10.27-11.06

報名檔案上傳



競賽方式

由參賽團隊自行設定主題，需與17項SDGs目標至少一項做連結，結合專業知識、社會關懷與AI應用，發揮創意與實作設計能力，提出具體可行且具市場商機的商品或服務企劃。

參賽資格

全國大專院校具學籍之在學學生均可報名參賽，每隊成員2~5位，可跨系、跨院或跨校學生組隊參加。每隊需有1~2位指導老師。

獎項

頒發獎金及參賽同學每人一只獎狀

第一名
獎金 30,000 元

第二名
獎金 15,000 元

第三名
獎金 10,000 元

優選
獎金 3,000 元